



Lea Konrad

Head of Academics

lea.konrad@modelnatogermany.de

Call for Support

Model NATO Germany is looking for volunteers to organize the 1st Model NATO Germany from the 27th of November until the 1st of December 2023 as

Crisis-Authors in the Academics Department

As a non-profit organization, we as Model NATO Germany want to do our part in securing a sustainable future for NATO as an institution of collective defense. To achieve this, we want to enhance the understanding of future decision makers as well as interested students from academia and practice regarding NATO's values, political processes and importance for as well as role in global security.

During a 4-day long scenario simulation in English, we are planning to grant 96 students from Germany and other NATO member-states the opportunity to solve a crisis situation by working within the mechanisms and processes of the North Atlantic Treaty Organization. Filling the roles of National Representatives working in delegations, the students will have to coordinate their actions beyond their assigned committees and negotiate their standpoints within both the North Atlantic Council, the Military Committee as well as a scenario-dependent third committee.

As a crisis author in the Academics Department, it is your task to prepare the simulation exercise with us. This means you will be actively involved in the conception and content of the crisis as well as alternative scenarios and inputs.

For this position in particular, we are looking for people who have a broad overview of current security policy dynamics as well as a good knowledge of the structure, goals and political processes within NATO. Ideally, you have previous experience in simulation exercises (own participation or organization), foresight or strategic planning or are at least interested in acquiring these skills. Furthermore, you should have good organizational skills, the ability to work in a team, under pressure and independently, as well as good writing skills (in English).

We offer the opportunity to become a part of the first-ever Model NATO Germany, gather valuable experience with project management and the creation of simulation/scenario exercises, as well as to deepen one's knowledge of NATO and current security crises.

Applications consisting of a short motivation letter (in English max. 300 words), a CV (1-page; German or English) and a brainstorming for possible crisis scenarios (in English max. 500 words) can be sent by email to lea.konrad@modelnatogermany.de by the **12th of March 2023**.

Ausschreibung

Model NATO Germany e.V. sucht nach Unterstützung für die Organisation der 1. Model NATO Germany vom 27. November bis zum 01. Dezember 2023 als

Krisen-AutorIn in der Academics Abteilung

Wir möchten unseren Teil beitragen die Anerkennung, das Verständnis und die gesellschaftliche Auseinandersetzung mit der NATO nachhaltig zu fördern. Hierfür haben wir den gemeinnützigen Verein „Model NATO Germany e.V.“ gegründet, dessen Ziel es ist eine Simulation der NATO zu veranstalten. Dadurch wollen wir das Verständnis zukünftige EntscheidungsträgerInnen sowie sicherheitspolitisch Interessierten aus Forschung und Praxis über die Werte, die politischen Prozesse und die Bedeutung der NATO für und die Rolle in der internationalen Sicherheit vertiefen.

Bei der englisch-sprachigen Simulation möchten wir Studierende verschiedener Studienrichtungen zusammenbringen und dem gestiegenen Interesse für Sicherheitspolitik und der NATO ein Forum bieten. Unsere Simulation bietet hierbei Studierenden aus Deutschland und der gesamten NATO-Gemeinschaft die Möglichkeit, anhand eines simulierten Krisenszenarios mehr über die Funktion, die Rolle und die Herausforderungen der Allianz zu erfahren.

Als **Krisen-AutorIn** in der Academics Abteilung ist es deine Aufgabe, die Simulationsübung mit uns vorzubereiten. Das bedeutet, dass du aktiv an der Konzeption und inhaltlichen Ausgestaltung der Krise sowie Alternativszenarien und Inputs mitarbeitest.

Grundsätzlich suchen wir nach Personen, die ein Interesse an Sicherheitspolitik sowie der NATO haben und bestenfalls derzeit ein Universitätsstudium absolvieren. Zusätzlich ist ein gewisser Grad an Englisch-Fähigkeiten nötig. Für die Position im Speziellen suchen wir nach Personen, die über einen breiten Überblick über aktuelle sicherheitspolitische Dynamiken verfügen sowie gute Kenntnisse zum Aufbau, den Zielen und politischen Prozessen innerhalb der NATO haben. Bestenfalls verfügst du bereits über Vorkenntnisse im Bereich Simulationsübungen (eigene Teilnahme oder Organisation), Foresight oder Strategie-Planung oder hast zumindest Interesse, dir diese Kompetenzen anzueignen. Darüber hinaus solltest du gute Organisationsfähigkeiten, die Fähigkeit zur Teamarbeit, Arbeit unter Druck und Selbstständigkeit sowie gute Schreibkompetenzen (auf Englisch) mitbringen.

Wir bieten die Möglichkeit, ein Teil der ersten Model NATO Germany zu werden, wertvolle Erfahrung im Projektmanagement und der Erstellung von Simulationsübungen zu sammeln sowie die eigenen Kenntnisse über die NATO und aktuelle sicherheitspolitische Krisen zu vertiefen.

Bewerbungen bestehend aus einem kurzen Motivationsschreiben (auf Englisch max. 300 Wörter), einem Lebenslauf (1 Seite; Deutsch oder Englisch) sowie einem Brainstorming für mögliche Krisenszenarien (auf Englisch max. 500 Wörter) können per Email an lea.konrad@modelnatogermany.de bis zum **12.03.2023** versendet werden.